

BOEAT DJITPOE

HARGA ABONNEMENT:
Boeat Indonesia per boelan f. 1.50
Boeat Loear Indonesia per kwartaal f. 6.—
Pembayaran dimoeka.
Diterbitkan oleh Kongsie Djit-Po

Directeur ONG LHEE SOEI
Kantoor Gang Tengah No. 52, Telf. 125
Semarang.

HARGA ADVERTENTIE:
Per regel galjard f. 0.40
Sekali moeat sedikitnja f. 2.50
Pembayaran dimoeka.
Type Drukk. Hap Sing Kongsie

LEMBARAN

SELASA LEGI 24 OCTOBER 1933—6 KAUW GWEE 2484, TAON KA XXXI No 238.—TERBIT 1½ LEMBAR.

KA-SATOE

PERSAINGAN INDUSTRIE KATOEN ANTARA INGGRIS DAN JAPAN.

(Penoetoeop).

Sekarang Australie ada beli barang2 katoen darr Britannie dan boean dari Japan. Kaloe ia berkeras boeat tida beli kitapoenja barang2 katoen, kita akan boycot iapoedja wol sebagai tindakan nasional. Boleh djadi dengan begini kita akan menangoeng kasoekeran lantaran kakoe-rangannja boeloe kambing merino, tapi kita aken bisa dapet gantinja ini dari laen djoeroesan (Mongolia? Ja, Japan maoe ini).

Boeat paksaken barang pakean mahal pada satoe bangsa yang tenaganja membeli ada rendah dengan djalan toetoeop iapoenja pasar pada barang2 Japan yang berharga moerah berarti tida maoe ambil perdoeli sama sekali pada kapentingan dan kaslametannja pemake [ini tjara mengasoet dari Japan ...] Kaloe Engeland teroes kasi naek iapoenja tarif, ini aken bisa ditangkeng hal hal yang ia sabetoeinja tida ingin dapet saksiken ...

Apatah kamerdika'an dari Amerika boekan dari lantaran padjek bea berat yang dikenaken dari negri yang berkoesa atas itoe djadjahan? Apatah boekan djadi tanggoengan moereel di fihaknja satoe negri sopan boeat sediaken goena orang2 yang soeker kaen katoen, yang ada perloe bagi pengidoepan, dengan harga moerah? Kaloe Engeland teroes bikin soesah pada iapoenja djadjahan sendiri, persatoean keradja'an Inggris poen terganggu. [ini ada tjara mengasoet tapi tida bergoena].

Boekan ada satoe hal yang lebi lebi boeat bilang, yang peroesahan katoen Inggris sekarang ini soeda tida mampoe ada ken iniatief. Satoe industrie yang tida bisa pegang tegoeh ka doedoekannja katjoeli dengan adaken rintangan sampe 7 atawa 8 poeloe percent pada lawanannja, ada satoe karoegian na tional dan boekan satoe kaoen toengan. Maksoednja industrie ada boeat madjoeken kemakmoeran semoea manoesia. Kamerdika'an industrie dan kamerdika'an perniagaan soeda dimadjoeken oentoe kapentingannja seantero kemaenoesia'an. Ada baek sekali boeat Engeland merdikaken eco nomienja seantero iapoenja djadjahan dan adaken kemadjoean perniagaan dengan merdika dan menjotjoki sama iapoenja traditie

toea traditie mana soeda menjebakken iapoenja kabesaran sekarang. **

Tida bersatoe. Soerat kabat Tokio Nichi Nichi ada njataken pendapa-tannja sebagai berikoet:

„Ditimbang dari boenjinja kawat-kawat yang datang dari London tentang soeal tarif Indo-Nippon, politie Inggris terhadap Japan boleh dibilang belon di tetepken betoel. Ini ada satoe hal yang tentoe sekali. Lancashire boleh djadi ada ingin sekali boeat adaken perang perniagaan dengan Japan, tapi pabrik-fabrik katoen sama sekali tida ingin boeat koesi pamerentah Inggris. Seperti djoega di laen negri, kalangan kalangan industrie, perniagaan dan financien Inggris ada terdiri dari berbagi-bagi kapentingan, sebagian oentoe dengan adaken perhoeboengan lebi deket sama Japan dan yang laen selaloe bikin persaingan dengan iapoenja moesoeh Japan Sikep paling achir dari London di hari kamoedian terhadap Japan tentoe aken ditepken sasoeandja pertimbangken dengan hati-hati kaontoeungan dan karoegian dari ini semoea kapentingan. Sekalipoen Groot Britannie dengan sengadja me noendah pemboeka'an pembittja ra'an Indo Japan, biarlah kita pertjaja diri sendiri dengan brien pada pamerentah Inggris lebi banjak tempo boeat ambil poetoesan. Persedia'an yang dila koeken dengan sapenoehnja ada lebi baek dari toendah menoen dah teroes meroes sasoeandja pemboeka'an perhimpoean“.

Pemandangan tjoepeet.

Soerat kabar Mainichi ada toelis begini: „Kemadjoennja peroesahan dalam negri di India dan di Tiongkok selama brapa taon ini serta djoega diloe askennja peroesahan masin di Sovjet Rusland berar ti satoe di waktoe sapoeloe taon yang aken datang pengeroengan pasar boeat negri negri industrie yang toea di ini doenia. Tida ada lagi di doenia satoe negri di mana segala barang moesti di'import. Fabrik2 di India teroes meroes ada tambahken persedia'an pemakean barang ba-rang katoen di dalam negri. Pe-

roesahan Tiongkok selaloe ma djoe boeat kloerken hasil ba-rang barang goena kaperloean sehari hari yang dipake di dalam negri.

Sovjet Rusland sekarang ada langgaken pabrik pabrik yang tida bisa dibandingi sekalipoen di Amerika Sariket, oentoe pengloeran sadjoembiah besar barang masin. Interests katoen di Lancashire soeda desek pamerentah Inggris boeat pegang tegoeh marikapoenja pasar di India dan boeat linoengi export tjita ka itoe negri. Pernia-gaan katoen Inggris dengan itoe keradja'an (India) ada koerang da ri 40 percent dari seantero iapoenja export doenia. Pamerentah London soeda diminta boeat kor banken persobatan dengan Tokio boeat poeseken soedagar Lancashire Biarpoen dengan perlindoengan atawa tida, roesaknja export katoen Lancashire ka India meoeloe ada satoe soeal sedikit taon, jaitoe me noenggoe kemadjoen lebi djoeh dari pabrik pabrik di Hindoe. Soe-dagar katoen Inggris baroes me mandeng lebi djoeh, boekan sa-dja di India tapi di laen laen pasar di doenia djoega dan koedoe memi kirken laen laen factoren selajennja Japan ...

Meski poen keada'an sampe sabetoe djoeh tida ada kaliatan ma djoe banjak, soeal persaingan pe-roesahan katoen antaro Inggris dan Japan ada berdjalan keras dan ini aken bisa menerbitken hal hal yang tida terdoega, kerna peroesahan katoen ada satoe peroesahan yang amat besar bagi Inggris, hing-ga sasoeatoe babaja yang mengantjem ini ada seroepa dengan mengantjem kadoedoekannja pame-rentah Inggris, yang mana koedoe dilindoengi dengan sakoeantja tenaga.

Orang pertjaja, ini perselisihan katoen antaro Inggris dan Japan semungkin hari aken djadi tambah beibat dan membahajaken perhoe-boengan berdoea negri ...

P. S.

NATIONAL OLYMPIC.

Kasoedahannja pertandingan.

Nanking, 19 Oct. (Speciale dienst) Boeat tennis singels finale, Shanghai telah kataliken Szechuan dengan 3-1 dan doubles 3-0.

Team dari Shanghai soeda dapetken kampioen boeat National Olympic. (Kita tida mengarti dengan tjaranja mengitoeeng, hingga toeroet sadja kawat dari Shanghai. Menoeroet katrangan doeloelan, pertandingan dibikin setjara atoran Davis Cup. Java bole djadi soeda kalah dari Shanghai, kerna pertama ada 1-1, jaitoe Sin Kie menang dari Hooi-hye sedeng Siok len kalah dari

„Court marker“ Wang, semoea dalam 3 straights).

— Team prampoean dari Szechuan soeda dapet kemenangan tennis.

— 200(?) meters free style reaty swimming (berenang) boeat finale telah dimenangkan 1. Hongkong, 2. Canton dan 3. Tsingtao.

— Bernang 200 meters finale boeat prampoean 1. Yang Shiu-ching, 2. Yang Shiu-chien, 3. Lin Tu lieh dan 4. Shih Sui-seng.

— Bernang 200 meters laki 1. Kuo Chien-ang (Hongkong).

— 100 meters free style finale boeat 1, 2, 3, 4 semoea djato pada wakil Liaoning.

— Hopei telah menang ken basket-ball championship dengan kalah ken Shanghai di finale.

— Sadjoembiah besar penonton berikoet dr. dan madame Wang Ching-wei, president dari Executive Yuan, dan laen2 pembesar negri soeda saksiken pertandingan voetbal boeat bagian finale, di mana Shanghai telah berdjoempah dengan Canton dan dapet kemenangan 3-0 dus, Shanghai ada kampioen.

— Boeat basket-ball, Canton telah dapet gelar champion dengan kalah ken Hopei 4-1.

— Boeat bagian koen-thauw, kampioen telah djato pada Peiping runner-up Hunan dan lantas Shantung. Boeat bagian prampoean, Nanking soeda dapet gelaran kampioen.

Penoetoeapan Olympic.

Nanking, 20 Oct. (Speciale dienst). Brapa riboe tetamoe dan djalo2 sport soeda ambil bagian dalam oepatjara penoetoeop di waktoe pagi.

Wang Shih-chien soeda pidato atas nama njanja voorzitter dari ini pertandingan sports besar, yang sigra di'ikoetin dengan pembittja ra'an President Lin Shen. Kamoe-dian prijs-prijs telah dibagikan dan oepatjara ditoeetoeop dengan tembakan meriam.

— Dr. Chang Po-lin bilang, kasoedahannja ini pertandingan sport ada sangat memoesaken. Pertemoean di laen kali bakal diboea di Shanghai.

— Athletic Committee telah adaken persidangan di kantoor Ministerie Onderwijs dalam mana ada diambil poetoesan boeat minta Centrala diriken Athletic Colleges dan adaken saban doea taon sekali National Athletic Meet. [Pw. S.).

laloe ambil kertas dan potlood, sebentar la tjorat tjoret, dan achir-nja ia soeroe bade itoe nona, apatah ia soeda gambar.

Doortje tjoba tebak, sampe be-brapa kali, tapi semoeanja mis, hingga achirnja itoe nona datang lebi deket pada Tjin Liang boeat rampas itoe kertas yang bergambar.

Dengan perlahan Tjin Liang laloe boeka dan Doortje pasang mata, yang ternyata melingken ada bebrapa perkataan, yang berboenja: „Doortje, ik heb je lief, Give me a kiss“ Doortje serta batja itoe, aer meekanja menjadi merah, bahnja maloe, dan kamoedian ia kasi djeweran pada itoe anak moeda di koepingnja, tapi ...

Doortje laloe kasi apa yang diminta oleh Tjin Liang.

Di itoe sore Tjin Liang menanti brantinja oedjan, sebab sebentar malem ia aken koendjoengin Gang Baroe, dimana djoestroes ada pasar malam.

(Seperti saban taon, begitoe di

JUWEELENHUIS BODJONG

Di moeka Hotel Du Pavillon — Tel. 930. — Semarang.

HORLODJI TANGAN

BOEAT NJONJA CHROOM F 20.—
BOEAT TOEWAN „ „ 15.—
BOEAT NJONJA DARI MAS 14 CAR. „ 30.—
BOEAT TOEWAN „ „ „ 45.—

Perkakas Anker, dengan tanggoengan.

MODEL BAROE (Pandjang dan model Telor)

FABRIEK BOEAT BIKIN BETOEL HORLODJI 2

2773

KOTA.

Semarang dan Daerahnja.

VADERLANDSCHE CLUB.

Bestuur dari V.C. telah madjoeken soerat pada Provinciale Raad Djawa Tengah dalam mana antara laen2 diterangkan tentang empat belas orang yang dimadjoeken oleh V. C. boeat mendjadi candidaat bagi golongan Nederlanders di Provinciale Raad Djawa Tengah, dengan mana per milihan aken dilakoeken pada tanggal 24 dan 25 October 1933.

L. GOLDSMAN †

Saptoe malem sakira djam satengah anem di iapoenja roemah sendiri yang terletak di Siranda weg, telah menoetoeop mata boeat selamanja, toean L. Goldsman, Directeur paling toea dari N. V. Cosmos (penerbit dari Algemeen Handelsblad dan Midden Java) dan N. V. Drukkerij Benjamin.

Toean Goldsman telah beroesia 48 taon. Maski ia ada saorang yang tjoekeop sehat, dalam bebrapa boelan berselang ia alamken penjakit, dimana tida bisa berha-silnja dilakoeken bantoean oleh thabib. Bebrapa minggu ia moesti mengaso, yang mana boeat itoe toean terlaloe tida mengidinken, kerna iapoenja kainginan boeat selaloenja bikin penlikan di ia poenja peroesahan, yang dalam bebrapa taon lamanja angkat pa-danja sebagai directeur, selaloe mengganggoe.

Itoe hari di Gang Baroe ada pasar malam, Corr.).

Tapi oedjan yang ditoeenggoe, brantinja belon djoega maoe brenti, malshan kadeng kadeng mangkin deres. Tjin Liang soeda mendjadi mangkin djengkkel, tapi apatah ia bisa berboeat?

Kamoedian itoe anak moeda ma soek ka dalam dan boeka la poenja jas. Sampe di kamar la ketemoeken iapoenja iboe, yang lelaji mendjit badjoe.

„Kau tida djadi brangkat melan tjong, Liang?“ terdenger itoe njo-nja barkata.

„Oedjan soeda tida brenti brenti, dan kaloe sampe nanti malem masi begitoe sadja, pendek akoe nanti pake pajoeng, ja ma?“ menjaet itoe anak.

„Ja, kaloe oedjan tida keras, tida mengapa, tapi ... bob, soe da ada di roemah sadja, mama sendiri dan papamae belon djoega poeleng“ kata itoe njona lebi djoeh.

Regitoe pada Saptoe malem ia telah menoetoeop mata boeat selama lamanja.

Toean Goldsman, siapa poenja orang toea soeda lama bertempat tinggal di Indonesia telah di pimpin dalam perdagangan, sa soedanja ia liwatken bebrapa sekolahan technis di loear negri, kamoedian ia kembali lagi ka Indonesia.

Iapoenja perhatian bermoela menoedjoe ka handel dalam auto mobil, dan adalah salah satoe orang paling pertama yang mem poenjai kendarahan motor di Semarang, waktoe ia di taon 1912 bikin perdjalananan dari Semarang ka Koedoes, ia kasi ka trangan pada familienja bahoea itoe perdjalananan telah berhasil dalam sembilan djam lamanja.

Bebrapa taon kamoedian de-ngen berkerdja sama sama de-ngen iapoenja soedara moeda toean J. Goldsman, ia tjoba kloer-arken soerat kabar tentang auto. Itoelah ada satoe automobil tijdschrift permoelahan di Indo-nesia, blakangan niatan boeat bikin loeas itoe peroesahan telah mibangoenken marikapoenja perhatian dan begitoe marika laloe boeka drukkerij Benjamin.

Pada tanggal 1 December j. l. bersama iapoenja soedara moeda ia telah bikin peringetan jubi lileum doea belas taon setengah, sebagai directeur dari N. V. Benja-min. Selang tida lama lahirlah soerat kabar Algemeen Handelsblad.

Minggoe siang lajonnje toean L. Goldsman dikoeboer dengan dapet perhatiannja banjak orang.

Tjin Liang belon menjaet, di loear ia denger soera ketokan di pintoe, Tjin Liang laloe pergi ka depan, dan njataleh iapoenja papa baroe sampe di roemah dalam keadahan basah sama sekali.

Tjin Liang bobroe bobroe pegang sepedanja ia poenja orang koer, yang ia laloe senderken di tambok, sedeng djas oedjannja iapoenja orang toea yang soeda diboea. Ia laloe mintah boeat dibawah ka blakang.

„Kau poenja iboe, Liang?“ tanja itoe orang toea.

„Ia ada di kamar, selagi mendja it“ menjaet Tjin Liang. Seentar lagi njonja Siang Liep soeda berdjalan kloer dan kete moekan la poenja soeami, siapa maski basah sadikit, tapi djoega kloerken senjoeman yang manis

(Aken disamboeng).

FEUILLETON.

Boengah Roos dari Semarang.

Oleh: TORPEDO JAGER.

Siapa ?

2). Entjik Siang L'p djoega tida ada kabraton atas kamaeannja iapoenja poetra dan ia malahan setoe-djoe kaloe Tjin Liang ada di roemah, boeat temenin iapoenja iboe, yang sendirian dan tantoe sekali merasa kesepian.

Maski Tjin Liang ada itoe semoea kepandean, ia poenja tibeat djoega boelang sering ia lekas mendjadi marab, kaloe niatannja tida lantas terkaboel, poen pada

iapoenja temen temen sekolah prampoean, boekan djarang Tjin Liang berlakoe begitoe koerang adjar, hingga bebrapa kali ia trima tamperan di aer moeka dan moe-loetnja. Tjin Liang boekannja mendjadi boengkem kaloe ia rasa-ken itoe poekoelan dari nona manis, yang elok dan tjantik, malahan ia oelangkan itoe perboean yang koerang adjar, dengan mengharep soepaja „dipoekoel“ lagi

Dengan bersenjoem itoe pemoeada

Di djoewal

Satoe motorfiets merk HARLY DAVIDSON dari doea cilinder, harga f 225.

Ketrangan bisa dapet pada:
LIEM SIOE AN
G.-Tengah 52, — Semarang.

**Hotel dan Restaurant
H. Oewa.**

Blakang Kebon 1, — Semarang

(Bekas Hotel Juliana).

Sedia tjokoep kamar², serta diatoer dengan radjin dengan perabotan compleet.

Hawa njaman, sementara sedit djoega makanan matjem² seperti masakan Europa, Tionghoa dan Djawa.

**Memoedjiken dan membilang
banjak trima kasih pada
Sinshe LAW CHEE MING**

Tjap Kauw King No. 23, — Semarang.



Sinshe:
LAW CHEE MING L.T.T.

Pada 3 taon jang laloe saja mendapet penjakit badan mati sebelah, kaki loetoet pada bengkak dan tida bisa bergerak, hingga soeda berobat pada Dokter en Sinshe di ini kota tapi tida terteloeng, maka oentoeng dengan perantara'annja saja poenja sobat, saja soeda dapet perteloengannja sinshe terseboet.

Sasoeadnja makan ia poenja obet sekira 20 hari penjakit itoe semboeh serta bisa kumbang seperti waktoe dostoe belon terserang penjakit.

Oleh kerna itoe maka saja memoedjiken pada barang siapa jang dapet penjakit soedah mengoedjioengi dia, soepaja bisa dapet perteloengan jang sesoenggoehnja, kerna sinshe Law ada terkenal di negri Tionghok dengan ia poenja kebiasa'an kebiasa'an jang mengoemken seperti menjemboehken penjakit beri-beri, boesoeng, roesak dalam badan (siang) moenteh darah, penjakit prampoeng, kentjing manis d. s. b.

Hormat

Thio Keng Hok
Ambengan 32 A.—Semarang.

1213



Djalan boeat djadi beroentoeng

Apatah jang toean harepken?

Berharta? Poenjaken toeroenan?

Kapan betoel demikian, toean haroes lebih doeloe bikin keoat poenja toeboeh. Manoesta poenja toeboeh keoat atawa lemah adalah tergantoeng atas ia poenja darah, keras atawa dingin. Pokoknja manoesia sebenernja berada pada darah, kapan ia poenja darah seger, nistjaja ia poenja kas.hatan poen baik, djaoh dari segala penjakit. Kalemahan dari soemanget, tiada napsue makan, kepala berat ma ta berkoenang, badan lesoe, pinggang lemah, kentjing koerang lampias, serak dan soeara tiada keras, batoek, moenteh darah, berkri- nget dingin, kelakian koerang tegoeh, ini semoea ada djadi tanda tanda dari lemahnja darah, maka djika tiada lkas dibikin semboeh, sabenernja ada berbahaja boeat kasebatan. Dan boeat bikin semboeh idi adalah perloe sekali orang goenaken obat Kioe Pian Tjong Yang Wan, tjap Dewa jang soedah tersohor di koeliling negri. Dengan pake ini obat dalam tempo sabentar sadja sang toeboeh aken djadi keoat dan sehat. Dan kapan badan sehat itoe kainingan aken djadi berharta dan poenjaken toeroenan tiada soesah aken kesampean.

Silahkan tjoba 1 botol f 2.—

Kioe Tjian Tan.

Kioe Tjian Tan ada namanja seroeapa powder, meloeloe boeat pake oleh orang lelaki sadja, jaitoe semajjem powder boeat tam- bahken kesenangan,

Harga 1 botol f 1.—

Tiauw King Tjong Tjoe Wan.

Ini pil paling mandjoer boeat orang prampoeng, jang dateng boe- lan tida tjo jok, begitoe dateng begitoe brenti, kioe ar terlaloe ba- njak atawa terlaloe sedikit, darab berwarna laen tempo dateng boe- lan kepala poejeng, dan badan pinggang peroet antero berasa sakit.

Atawa prampoeng jang kalemahan badan, dapet matjem² penjakit, soedah lama tida beroamil, beranak mo-da, Pektaj jang soedah lama, Lelas dake ini pil Tiauw King Tjong Tjoe Wan tentoe bisa sem- boehken itoe semoea perjakit, dan bisa bikin sakoer djalannja darah tambah kekoewatan, tolak segala kalemahan, gampang bisa dapet toeroenan.

Bagi orang toea kaloe pake ini pil bisa tambahken oemoer. Ini pil soenggoe ada satoe obat jang moestadjab boeat penjakit orang prampoeng 1 botol f 2.—

Pek Tajj Wan

Ini pil paling mandjoer boeat prampoeng Pektaj jang sampe lama tida maes baek atawa sabentar koemat. Prampoeng Pektaj kaloe belon baek betoel, tentoe, selamanja tida bisa berhamil. Ini pil pal- ing moestadjab. Harga 1 botol f 1,50,

Obat aer mata.

Ini obat boeat menjemboehken Mata merah (Belek) merasa sakit seperti kena djaroem; mata merasa pedes takot kena sinar; gatel bengkak; dan lain - lain ja penjakit mata.

Ini Obat paling moestadjab. Kaloe pake ini obat bole ditetesken dioedjioeng mata tiga kali dan toetoe mata sabentar tentoe orang antas bisa dapet rasaken enak Harga 1 botol f 0.15

Pat Poh San.

Boeat obat anak - anak. Sinshe dari ini roemah obat, soedah lama pegang penjakit dari anak - anak, soedah banjak taoe hal itoe. Ban- jak anak - anak jang soedah dibikin semboeh. Maka sekarang ia bikin obat PAT POH SAN, ini obat bisa menghilangkan hawa kotor, lagi obatnja tida panas, djoega tida dingin.

Segala roepa penjakit anak - anak jang terseboet bawah ini bisa dibikin semboeh oleh ini obat.

BIKIN SEMBOEH.

Masoek angin terserang hawa boesoek, badan panas, moeka merah peroet penoeh berasa sakit, siang malam toeroes menangis tidoer mendeloeloe dan kaget kagetan, tida soeka makan, boeang aer tjaer, kaki tangan dingin, moeloe kering rasa soer, terkena dingin pileg, batoek dan npsas sesak. 1 botol barga f 0.40.

Dan dalam saja poenja roemah obat ada sedit roepa-roepa Som- djiong jekoel dan lain - lainnja obat jang amat mandjoer. Boeat toean-toean jang dateng bell obat pada saja harga pantes dan dida- lem saja poenja roemah obat selamanja ada sedit Dokter Tiina aken boeat preksa jang dateng toeroesa bajar ongkost.

BOLEH DAPET PADA:

Djoega bisa dapet beli dimana - mana roemah obat,

Tiong Kok Yok Pong

1224

Gang Pinggir 6, — Semarang.

2-1 Begitue gampang sekali

OVOMALTINE gampang sekali di ke- larkem. 2 atau 3 sendok teh dalam satoe mangkok soesoe dan soedah kelar.

OVOMALTINE dalam tempo jang begitoe banjak kerdjahan dan misti lekas di ha- bisken, tida bisa di loepakken boewat ia jang berkerdja berat. Nanti malam sabeloemnja mape pergi tidoer, satoe mangkok OVO, toean tentoe bisa tidoer senang. Ingallah, djangan loepa?

OVO bisa dibeli dimana mana.

OVOMALTINE
mengoewatken toean djoega

Koewasa Djoewal: KERKHOFF & Co., Semarang

Bus à 500 Gr. f 2.35
HARGA TOEROEN: " " 250 " " 1.30

Gedeponoord merk-tjap dagang.

Boeat meringanken abones dari Djit Po, jang ada kaperloean aken minta gedeponoord merk atawa tjap daganganja, kita bersedia aken toeloeng kerdjaken dengan PRODEO.

Jang berkapentingan bisa dateng atawa toelis pa- da kita.

Adm. Dagblad "DJIT PO".

KOSTHUIS?

Satoe familie Tionghoa, jang dapet peladjaran Middenbaar Onderwys, soeka sekali trima lagi 2 anak in-de-kost. Pembajaran bisa berdamai lebih doeloe. Penilikan atas peladjaran bisa dipas tiken. Soerat-soerat minta katerangan harep diadresken pada Adm. ini soerat kabar dengan motto: KOSTHUIS.

**KABAJA RENDA GRIPURE,
PAKEAN KEMANTEN,
PAKEAN MALEM,**

Jang:

MODEL PALING BAROE, POTONGAN netjjs dan manis di pakenja, Diborduur dengan roepa roepa kembang jang moenggil kelistanja.

Kita poenja borduursel ditangoeng eerste klas werk, dan soedah dapet poedjian dari bebrapa njo- nja njonja dan nona nona.

DAMES MODE EN MODERNE BORDUUR ATELIER

Mevr. SOH TJIEN BIE

1116 Bebiauwjtjanweg No. 34,—Semarang.

**TIONG TJIOE PIA
BIKINAN
Merk TJIANG GOAN**

ENAK

GOERIH

EMPOEK

Cacao No. 1
Rasanja goeri dan tanggoeng enak 1/2 asin

Babi Kenari
Babi tjampoer Kenari

Doeren
Antero tida tjam- poer apa-apa

Saucijs Ham
Antero Babi da- ging dengan Ham 1/2 asin

Babi Sobwe
Koelit Sopia se- dikit manis



Toean-toean dan Njonjah- njonjah jang belon pernah ambil pesenan TIONG TJIOE PIA merk TJIANG GOAN, kita harep Toean - toean dan Njonjah-njonjah soeka minta tjonto boeat pertjobaan, ki- ta soeka kasi dengan se- neng hati.

Kita toeroesah poedji dari kita poenja pembikinan, Toean - toean dan Njonjah- njonjah boleh menjataken sendiri dari kabersihan dan dari enaknja, TIONG TJIOE PIA TJIANG GOAN jang toe- len selamanja pake tjap KI- PAS, boengkoesan tjap BAJI en KIPAS. Kaloe tida dja- ngan mape di trima.

1288

Katjang Tanah
Aloes goerih dan lezat

Kedjoe
Tida pesen tida sedia

Sobwe Katjang
Katjang idjo de- ngen Kwit Hoe

Soesoe No. 1
Tangoeng enak 1/2 asin

Ananas
Antero tida tjam- poer beligo dan laboe

pada Spanyol dan apa segala dia-
batan nanti diserahkan pada rahajat
sendiri, enz.

(Aker disamboeng.)

Advertentie.

CHERIBON,
KABAR PERLOE

Pendapatan taon 1933 sebagai moes-
tika jang besar sekali faidahnja,

[SPECIAAL BOEAT LELAKI.]

Dengen hormat, memberi taoe pada
sekalian pembatja bahwa saja djadi
Agent di CHERIBON, dari roepa-roepa
obat Madjoen jang asli jang patent, ada-
lah jang djataken disini 4 roepa sadja,
selainja siapa maoe taoe terang boleh
minta Prijscourant dikirim dengan Druk-
werk franco, sebab koerang pantes boeat
diseboet di sini dengan terang, No. 236
Obat Madjoen namanja SOELTAN-
FALMISAN ini obat baroe terima dan
baroe disariken semoea orang dan lang-
ganan beloe taoe tjoba ini obat lebih
aneh dan lebih moestadjab dari jang
doeloe². Faidahnja dari pada sehat badan
koeat sekalian anggota badan, mem-
boelken sahwat napsoc jang keras loear
biasa pada betina, dan mamoeasken lidat
dan nemat dengan tida lelah dan sahwat
jang mati koembali hidoep sebagai salaja
dan barang siapa jang baroe deket pada
betina lantass kalocar napsocnja lekas bel
ini obat. Djoeqa bagoes boeat jang sakit
napas bikin ilang sakit gemetr mendja-
lanken darah tjahja Ajer moeka djadi te-
rang sakit boeah pinggang tangan kaki
lemes of linoc pegel meloewang djadi
sehat, ini obat dibikin dengan di timbang
sebagai Mas boeat lelaki toea dan moeda
harga 1 flesch f 10.—, 2 flesch f 16.50
boeat 1/2 flesch f 5.50 laen ongkos kirim
kaloe kirim wang lebih doeloe ongkos vrii.
No. 135 Obat Madjoen Namanja AS-
SOEL-TANAH ini obat soeda terkenal
dari taon 1932 dan soeda banjak soerat²
poedjannja jang mana beli pada minta
lagi 2 dan 3 flesch, kaperloeanja dan
toedjoeanja tida berbede seroeapa obat
No. 236 jang terseboet di atas harga 1
flesch f 8.50, 2 flesch f 15.—, dan doeloe
banjak jang minta boeat 1/2 flesch tida
didjoel, sekarang soeda dapat idinan sia-
pa maoe boeat 1/2 flesch harga f 4.75
No. 1 Obat Madjoen namanja ASSOEM
ini obat soeda terkenal lama dari taon
1921 semoea orang soeda taoe tida oesah
dipoedji lagi kaperloeanja seroeapa
No. 236 dan No. 135 sama sadja, tetapi
obatnja ada berlaenan harga 1 blik f 5.—,
2 blik f 9.—, harga jang terseboet laen
ongkos kirim kaloe kirim oerwang lebih
doeloe ongkos vrii. No. 4 Obat Mijak
sebagai salep Namanja DIHNOEL HAJA,
ini obat baroe terima dan baroe disar-
iken faidahnja boeat lelaki toea dan moe-
da bikin ledat dan nemat pada kadoe-
nja di waktoe bersatoe badan atoerannja
nanti dikasi taoe jang terang ini obat jang
bergoena betoel siapa pake senantiasia
dia berharga tiada terhina pada betina
harga 1 tjepok f 3.75, 2 tjepok f 6.—,
boeat pesenan obat No. 4 sadja laen
ongkos kirim maskipoen kirim wang le-
bih doeloe moesti tamba boeat ongkos
kirimnja, dan barang siapa atoer pesen-
an saja simpen roesia selama-lamanja
dan kaloe toelis adres diminta jang ter-
ang serta straat kampoengnja jang ter-
ang.

Memoedjiken dengan hormat,
Boleh dapat beli pada Agent Adres:

Toean S. OEMAR ARFAN
Cheribon (Java).

HARI

SAPTOE

PAMIKAT

FEUILLETON.

„WIE JANG LI ING HIONG”

Oleh: LIANG-BIE TODJIN — Semarang.

131)

XIV

„Menoeroet siapa poenja prentah
kau brani ganggoe ini boengkoes-
an? Menegor Keng-hoa pada itoe
pendjabat. Ay-tjay sasoeadahnja kasi
tanda ia laloe masoek dan ambil
sendjatanja, dan sekarang soeda
berada di blakangnja Keng-hoa,
soeda bersedia boeat membantoe
pada sang soetjje, bila nanti ter-

jdjadi hal hal jang sengit.
„Atas prentahnja jang djadi toean
roemah! Dan kau siapa maka brani
toeroet tjampoer ini perkara jang
sama sekali tida menjangkoet atas
kau poenja diri?” Kata itoe pen-
djabat sambil taro kembali itoe
boengkoesan jang tadinja ia soeda
angkat.
„Kaloe kau ingin taoe akeoepoenja

nama, adalah „Naga Poeti” jang
orang djoeloeokin, sekarang djangan
banjak bitjara, kau moesti lekas
berlaloe dari ini tempat dan djangan
ganggoe lagi pada sekalian pen-
doedoek dari ini tempat, atawa
kaloe tida menoroet, nanti kau-
poenja kongtjoe ini jang bakal
pindahken djiwamoe ka lain djagad.
Kata Keng-hoa dengan iapoenja
tangan jang tadi boeat menjekel
djitoknja itoe pendjabat, dilepas
dan bersedia boeat kirim satoe
serangan pada dirinja itoe perampok.
„Apakah sedari dosloe ada itoe
„Naga Poeti” jang bisa menangin
atas lihaynja „Panah Poeti?” Ach,
kau anak kemaren doeloe, djangan
tjari binasa!” Balas itoe pendjabat.
Keng-hoa jang denger itoe perka-
taban, iapoenja hati soeda tida sabar
poela, maka dengan sebat ia lantass
menjerang sama sendjatanja pada
si „Panah Poeti” siapa laloe men-
nangkis itoe serangan dengan tida
kalah sebatnja.
Di sitoe laloe terdjadi pertem-

poeran jang helbat antara si „Naga
poeti” dengan „Panah poeti,” tapi
jang terseboet blakangan ada di-
kroeboetin oleh Ay-tjay, hingga
boakan main iapoenja goegoep boeat
menangkis serangannja itoe kadoea
moesoeb jang tanggoe.
Pertandingan antara itoe kadoea
fihak teroes dilakoeken den-
genn sama sama tida masoe menja-
rah menta menta, hingga membikin
bingoengnja orang jang bertempat
di dalam roemahnja A-sioe. . . .
Keng-hoa roepanja betoel-betoel
„ngapia” iapoenja kapandean, begi-
toepoen Ay-tjay, hingga tida lama
kamoedian tertampak jang itoe pen-
djabat „Panah Poeti” soeda rada
kateter, ia sekarang meloeloe tjoe-
ma bisa menangkis dengan menja-
rang sama sekali tida bisa dilakoe-
ken, kerna iapoenja napas sebagian
besar soeda pada kempas kempis!
Bagi fihaknja Keng-hoa ini koet-
tika tida diboeang pertjoema, maka
ia soeda goenaken betoel bet el
tenanganja boeat bisa lekas bikin

keok pada ini moesoeb. Ay-tjay
teroes menierang, malahan kaloe
ia tida bisa menjerang di bagian
seblah atas dari toeboehnja itoe
moesoeb, ia soeda poas dengan
poekoel kakinja itoe pendjabat di-
bagian gares, hingga boekan main
kasakitan jang dirasaken oleh pen-
djabat itoe jang soeda pringas pri-
ngis, meresa sakit kakinja teresab
poekoelannja Ay-tjay.
Betoel djoeqa tida lama lagi,
itoe pendjabat soeda bisa di-
goelingken oleh Ay-tjay, jang telah
dapat poekoel kakinja itoe penja-
bat dengan begitoe keras, hingga
sekoetika itoe djoeqa, si pendjabat
soeda menggloos, dengan djatoh-
nja lebih doeloe telah mengloear-
ken soeara gebadoegan.
Itoe pendjabat sigra diringkoes,
dan laloe digotong masoek ka da-
lem, boeat dihadapkan pada A-sioe,
goena menjataken baboes si „Panah
Poeti” soeda bisa ditangkep.
A-sioe koetika menampak baboes
itoe pendjabat soeda bisa diringkoes

oleh Keng-hoa, ia laloe boeroe-boe-
ros menghampirin pada Keng-hoa,
sesampnja disitoe, ia aken.
berloetot dihadapannja kitapoenja
„Wie Jang Li Ing Hiong”, siapa
soeda tentoe sadja lantass tjegah
pada A-sioe, dan kataken ba-
hawa itoe wan-gwee tida oesah be-
gitoe menghormat padanja.
Itoe pendjabat tida brani angkat
kepalanja, babna maloe sanget, ker-
na ia berasa, jang dirinja baroe ini
kali telah mendapat „nasib” djelek,
sedeng sebegitoe lama ia malang
melintang di itoe bilangan dengan
tida ada saoe hidoeng jang brani
berhadapan padanja, tapi ini kali
ketjiwa sanget telah bisa dibikin
keok oleh satoe orang moeda dan
satoe anak jang begitoe ketji!

(Aken disamboeng.)

+ AWASI KABAR SENENG + BOEWAT ORANG SAKIT +

PERLOE KASEHATAN BADAN
Penoeloeng soedah sampe, djangan toenggoe besoek.

Apa Toean-toean dan Njonja-njonja soeda taoe apa
artinja Koentji Pengidoeapan?

Ja itoe



„Mata”



TABIB ABDULRAHIM, HINDOESTAN.

Jang soedah lama tinggal di Batavia.

Sekarang tinggal di

Karanggetas No. 29 CHERIBON, dan di Pasaranjar-straat
No. 4 PEKALONGAN.

Toean-toean dan Njonjah-njonjah dan Soedara-soedara soedah terke-
nal baik, dan soedah masoer sekali di Ned-Indië, F.M.S. en Br. India
dan soedah mendapat banjak soerat-soerat poedjian dari segala bangsa.
Speciaal boeat segala roepa penjskit zonder Potong, Sakit Bawaris
Mata, Ambein (Titjblae), Loaiti, Gowati, Sakit Kentjing nana dan da-
rah, Kentjing manis, Kentjing batoe, Sakit Gonoryaih, Siph'ly's. Sakit
Batoek basa dan Kering, Mengi napas koerang oeloeh hati, Peroet
kembong angin mendoeh dan Sakit Beri-beri, banjak penjakit jang
lain-lain tida terseboet di sini.

Penjakit mata:

Zonder di potong, (operatie) tjoea ditaroehin obat sadja.
Inget Toean-toean dan Njonja - njonja mata itoe ada koentjina
pengidoeapan sebelonja mendjadi kasep, tjari selekasnja pada Ta-
bib jang terseboet di atas, tentoe lekas mendjadi baik.

Penjakit di dalam badan (gelap).

Ada satoe roepa penjakit jang berbahaia sekali kaloe di tinggal
diam sadja, sebab penjakit itoe tida keilatan.

Penjakit orang Prampoean.

Seperti orang Prampoean tida bisa dateng boelan, (kaen kotor) da-
teng boelan tida tentoe, dan kepoetian Pektaji, kekoerangan te-
naga, badan lesoe dan lain-lain sebeginja.

Boeat Laki-laki.

Jang koerang tenaga badan dan faham koerang terang soeka le-
kas loepa. dan koerang Shawat lelaki-lelaki atawa lemes (Peloeb).

Persediahan.

Roepa-roepa obat-obatan jang sanget mandjoer; Obat Gigi item
atawa berbae digosok tanggoer poetih, sakit Gigi tanggoeng
moesti baik.

Obat hilangkan ramboet tanggoeng tiga minuit moesti ilang dan
ramboet poeti bisa djadi item dan sedia minak ramboet bisa bi-
kin brintik, bisa bikin pandjang ramboet tanggoeng tida bisa
rontok.

Minjak gatel kadas, koedis, djerawat, panoe, koreng - koreng en
Poeroeh ditangoeng moesti baik.

Keterangan:

Boeat preksa penjakit segala roepa di dalam badan bisa kasi taoe,
Kalau orang maoe berobat misti bell dengan harga obat itoe
jang pantes, Toean-toean dan Njonja-njonja bole panggil seja
sembarang waktoe, tjoea bajar ongkos sado (dakar) atawa bo-
leh dateng tempat saja, keja dan miskin saja anggep sama rata.
Obat-obat bisa kirim dengan Rembours.

Lain dari itoe siapalah soeka meliatin dradjat perentoengan, saja
ada sedia satoe orang Toekang Koamis Toekang meliatin dari Hin-
doestan. Pandel KASHMIRI Barakmana jang pande sekali, bisa kasi
taoe. dan bisa bikin (Horoschoop) Pat Lae Liang Phedji. Boleh da-
teng dan berdami perkara ongkost.

N.B. Boeat orang-orang jang ter-
laloe miskin saja kasi obat
pertjoema zonder bayar apa-
apa, asal sadja ada ketera-
ngan dari Kepala Kampoeng
„wijkmeester” jang itoe
orang tida mampoe.

Memoedjiken dengan hormat,

Tabib ABDULRAHIM.

1330

Masoekenlah advertentie

dalem

D. J. P. P. O.



Pembikinan **RADJIN**

dan

HARGA **MOERAH**